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ZIELONE NA BETONIE
Ile się trzeba naćwierkać, 

żeby przyszła wiosna… Czai 
się, skrada, choć człowiekowi 
się wydaje, że kiedyś była jakaś 
taka bardziej zdecydowana. Dla 
porównania obejrzałem zdjęcia 
wielkanocne pstryknięte w la-
tach 20. i 30. ubiegłego wieku. 
No powiem Wam, z domu bym 
się nie ruszał…

Zielone jednak w końcu 
przyjdzie, a ja czytam, co Mia-
sto będzie chciało z tym zrobić. 
Sadzi milion drzew – podoba 
mi się! Coś tam będzie grze-
bało przy tramwajowiskach 
– kupa pieniędzy na to idzie, ale 
efekt mocno średniawy. W par-
kowe przestrzenie zamienią się 
Plac Defilad (jeśli jeszcze się 
tak nazywa?) i Chmielna, z tym 
że to będą tereny zielone á la 
Plac Pięciu Rogów, czyli trochę 
rachityków w donicach z ten-
dencją rozwojową. Ok – dam 
im szansę. Do uzupełnienia 
bulwary nad Wisłą – mhm, tak!

Dzielnice dołożą swoje, za-
tem odbetonozowujemy trochę 
nasze miasto. Tomasz Szymański

Bez świadectwa ani rusz

  

Od 28 kwietnia br. nie sprzedasz 
ani nie wynajmiesz mieszkania bez 
świadectwa energetycznego. 

Więcej NA STR. 3
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KrOniKa POLicYJna
ZARZUTY DLA MOTORNICZEgO

Prokuratura postawiła zarzuty motorniczemu tramwaju, pod 
kołami którego zginął 4-letni chłopiec. Do wypadku doszło 
12 sierpnia 2022 r. na ulicy Jagiellońskiej na Pradze Północ. 
Dziecko wysiadało z pojazdu razem z babcią, a zamykające 
się drzwi przytrzasnęły mu nogę. Zgodnie z ustaleniami po-
licji, motorniczy w tym czasie korzystał z telefonu i miał na 
uszach słuchawki. Grozi mu 8 lat pozbawienia wolności.

gROZIŁ MIECZEM POLICJANTOM!
Policjanci z Pragi Południe zatrzymali 47-letniego mężczy-
znę poszukiwanego przez warszawskie i kieleckie sądy. 
Do zdarzenia doszło na ulicy Grochowskiej. Gdy mundu-
rowi pojawili się w miejscu jego pobytu, ten „powitał” ich  
50-centymetrowym mieczem. Na szczęście skończyło 
się tylko na groźbach. Policjantom udało się obezwładnić 
mężczyznę i zabrać go do aresztu. Może trafić do więzienia 
nawet na 10 lat.

NIETOPERZ W PARKU PRASKIM
W świąteczny poranek, 10 kwietnia, do patrolujących Park 
Praski strażników miejskich podszedł jeden ze spacerowi-
czów i poinformował, że znalazł nietoperza, leżącego na 
trawie. Zwierzę było osłabione i odwodnione. Mundurowi 
podnieśli go z trawnika i włożyli do pudełka, które ustawili 
w cieniu. Następnie wezwali swoich kolegów z Ekopatrolu 
Straży Miejskiej, którzy fachowo zaopiekowali się stwo-
rzeniem. Na szczęście latający ssak szybko doszedł do 
siebie. 

ZŁAMAŁ ZAKAZ ZBLIżANIA SIę DO SZKóŁ
31 marca policjanci zatrzymali 55-letniego mężczyznę, który 
w okolicach szkoły obserwował dzieci. W chwili zatrzymania 
okazało się, że 55-latek był już poszukiwany, ponieważ miał 
do odbycia karę 1 roku pozbawienia wolności. Miał również 
sądowy zakaz zbliżania się do szkół i przedszkoli na odle-
głość 50 metrów. 

Źródło: Policja, Straż Miejska

W takiej sytuacji znaleźli 
się mieszkańcy spółdzielni 
„Imielin” z Ursynowa, ale 
sprawa może dotknąć miesz-
kańców wielolokalowych bu-
dynków w całej Warszawie. 
Czy lokatorzy spółdzielni 
i wspólnot powinni zacząć 
się bać kar?

Mieszkańcy ośmiu bloków 
ursynowskiej spółdzielni 
wielokrotnie dostawali 
ostrzeżenia o złej segrega-
cji śmieci. Na pojemnikach 
pojawiały się naklejki: „Nie 
odebrano z powodu zmie-
szania różnych frakcji odpa-
dów”. W latach 2021–2022 
spółdzielnia o problemie była 
informowana wielokrotnie. 
W tym roku sytuacja się nie 
poprawiła. W związku z tym 
spółdzielnia otrzymała łączną 
karę w wysokości 87 tys. zł. 

PrOcedurY PrzY złeJ 
segregacJi

Listy z adresami źle segre-
gujących punktów/bloków 
trafiają do systemu 19 115, 
po czym przekazywane są 
do Biura Gospodarowania 
Odpadami w Urzędzie Mia-
sta. Następnie konkretne listy 

ŹLe segreguJesz, Karę POczuJesz!
Mieszkasz w bloku i prawidłowo se-
gregujesz śmieci, ale twój sąsiad nie? 
Wszyscy zapłacicie karę. 

przekazywane są 
do urzędów dziel-
nicowych. Zgod-
nie z zapisami 
ustawy o utrzy-
maniu czystości, 
urzędnicy w imie-
niu Prezydenta  
miasta mają obo-
wiązek wszcząć 
p o s t ę p ow a n ie 
w kwestii określe-
nia podwyższonej 
opłaty w stosunku 
do właściciela nie-
ruchomości, który nie dopeł-
nia obowiązku selektywnego 
zbierania odpadów komu-
nalnych. O ile w przypadku 
domów jednorodzinnych od 
razu wiadomo, kto źle segre-
guje, to w budynkach wielo-
rodzinnych sytuacja nie jest 
tak oczywista.

segregacJa 
a OdPOwiedziaLnOść 

zBiOrOwa
Spółdzielnie, wspólnoty, 

zarządcy budynków wielolo-
kalowych informują miesz-
kańców o konieczności se-
gregacji śmieci. Na klatkach, 
w windach umieszczane są 

plakaty, informujące o tym, 
jak prawidłowo segregować 
odpady. Niestety nie wszyscy 
stosują się do zasad, a odpo-
wiedzialność w bloku jest 
zbiorowa. Co za tym idzie, 
kara może dotknąć osoby, 
które segregują prawidłowo. 

MOnitOring 
rOzwiązanieM 

PrOBLeMu?
Jeżeli lokatorzy nie będą 

prawidłowo segregować 
odpadów, zarządy budyn-
ków wielolokalowych będą 
musiały znaleźć metodę na 
rozwiązanie problemu, co 
będzie skutkować podwyż-
szeniem stawek czynszu. 
Systemy monitorujące i ich 
obsługa są drogie, a koszty 
poniosą mieszkańcy kon-
kretnego budynku. Po wpro-
wadzeniu monitoringu jedno 
jest pewne: mieszkańcy, 
którzy unikają segregacji 
śmieci, przestaną być anoni-
mowi i bezkarni.

OdwOłanie Od decYzJi  
na ursYnOwie

21 marca 2023 r. miesz-
kańcy ośmiu bloków w Spół-
dzielni „Imielin”, odwołali 
się od decyzji Prezydenta 
m.st. Warszawy, nie godząc 
się na odpowiedzialność 
zbiorową. Jeżeli Samorzą-
dowe Kolegium Odwo-
ławcze nie uchyli decyzji 
o zapłacie wysokiej kary, 
wszyscy mieszkańcy ośmiu 
bloków poniosą finansowe 
konsekwencje, także ci, któ-
rzy odpady segregowali pra-
widłowo.     Alina Krosnowska

Czy miasto stołeczne War-
szawa rozpoczęło karanie 
za brak stosowania się do 
przepisów? 
Tak, w drugim półroczu 
2022 r. dzielnice urucho-
miły 72 postępowania i wy-
dały 42 decyzje nakazujące 
zapłatę kar.

SERDECZNIE 
ZAPRASZAMY

P I L N E ! ! !
POSZUKUJEMY PIELĘGNIARKI  

ŚRODOWISKOWO-RODZINNEJ!!!
WYMAGANIA SPECJALNE:

KURS SZCZEPIEŃ

WIĘCEJ INfORMACJI  
pod nr tel. 601 988 851 lub prosimy  

o przesłanie swojego CV na adres:

dominika.grochowska@med-expert.pl

SERDECZNIE ZAPRASZAMY!

ZaPEwNIamy różNE formy Pobytu:
Całodzienne w godzinach 8-18   y
(na indywidualne potrzeby godziny mogą ulec zmianie)
Godzinne y
Opiekę całododobową y
Dowóz do placówki i odwiezienie transportem   y
sanitarnym do domu
Rodzinną atmosferę y

PodcZas Pobytu ofErujEmy:
Opiekę sprawowaną przez profesjonalny zespół   y
(pielęgniarki, lekarz, opiekunowie medyczni)
Zajęcia dydaktyczne y
Posiłki w formie cateringu y
Podawanie leków y
Utrzymanie higieny osobistej y
Konsultację z psychologiem (w razie potrzeby) y

WIĘCEJ INfORMACJI POD NR : 601 988 851, 507 111 959, 22 423 44 58/59

POTRZEBUJESZ OPIEKI 
DLA BLISKIEJ OSOBY?

JUż W MARCU, CENTRUM MEDYCZNE  
MED-ExPERT URUCHOMIŁO JEDNO Z PIERWSZYCH 
MIEJSC PRZYJAZNYCH I SKIEROWANYCH DO OSóB 

DOROSŁYCH I SENIORóW Z DYSfUNKCJAMI  
(NP. ALZHEIMER, DEMENCJA, OTĘPIENIE)

DZIAŁAMY OD MARCA 2023 
ZostaŁy ostatNIE woLNE mIEjsca! 

GDZIE DZIAŁAMY? mEd-EXPErt, 
aL. staNów ZjEdNocZoNycH 59
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Tel. 885 310 700
Tel. (22) 47 35 313

Tel.  (22) 47 35 265, 
 (22) 47 35 165

Nowe przepisy znowelizowa-
nych ustaw o charakterystyce 
energetycznej budynków oraz 
prawa budowlanego oznaczają 
konieczność wykonania świa-
dectwa charakterystyki energe-
tycznej budynku lub mieszkania 
przez osoby, które zamierzają 
sprzedać lub wynająć dom/lokal. 
Obowiązkiem nie zostaną objęte 
nieruchomości wynajmowane 
przed wejściem w życie nowych 
przepisów. 

Do tej pory świadectwo ener-
getyczne obowiązywało dla nie-
ruchomości, które powstały po 
2009 r. Od 28 kwietnia 2023 r. do-
kument będzie wymagany także 
dla starszych budynków.

czYM Jest świadectwO 
energetYczne? 

Jest to dokument sporządzony na 
podstawie oceny energetycznej bu-
dynku (obliczenie zapotrzebowa-
nia domu na energię niezbędną do 
ogrzewania pomieszczeń, ciepłej 
wody, funkcjonowania wentylacji, 
oświetlenia czy klimatyzacji). Dane 
zawarte w świadectwie trafiają do 
Centralnej Ewidencji Emisyjności 
Budynków. Inne potoczne nazwy 
dokumentu to świadectwo ener-
getyczne, certyfikat energetyczny 
czy paszport energetyczny.

Ważne! Świadectwa energetycz-
nego nie należy mylić z audytem 
energetycznym, który służy do okre-
ślenia wykonania termomoderniza-
cji budynku. 

KtO Musi POsiadać 
świadectwO energetYczne?
Właściciele lub zarządcy bu-

dynków jednorodzinnych, wielo-
rodzinnych, właściciele mieszkań. 
Osoby posiadające spółdzielcze 
własnościowe prawo do lokalu lub 
spółdzielcze lokatorskie prawo do 
lokalu mieszkalnego. W przypadku 
nowych nieruchomości świadectwo 
będzie niezbędne przy odbiorze bu-
dynku. Kopia takiego dokumentu 
musi być dołączona do zawiadomie-
nia o ukończeniu budowy lub wnio-
sku o pozwolenie na użytkowanie.

Taki dokument należy posiadać, 
chcąc zamieścić informację o za-
miarze sprzedania lub wynajęciu 
mieszkania. Informacje zawarte 
w świadectwie energetycznym 
mają pomóc najemcy/kupującemu 
w oszacowaniu kosztów zużycia 
energii. Świadectwo energetyczne 

będzie musiało zostać załączone 
przy sporządzaniu aktu nota-
rialnego – umowy zbycia prawa 
własności czy prawa do lokalu 
spółdzielczego. Notariusz ma od-
notować w akcie fakt przekazania 
świadectwa. W przypadku nie 
przekazania dokumentu, notariusz 
będzie musiał pouczyć osobę, na 
której ciąży obowiązek posiada-
nia świadectwa energetycznego, 
o karze grzywny za niewywiąza-
nie się z tego obowiązku. Za brak 
wymaganego świadectwa, zgod-
nie z art. 42 ustawy, grozi nawet 
5000 zł grzywny. Kary finansowe 
będą dotyczyć także osób, które 
sporządzają świadectwa z zafał-
szowanymi informacjami.

Kopia świadectwa energetycz-
nego będzie też niezbędna do za-
warcia umowy najmu.

Oktawia Michałowska

Bez świadectwa ani rusz

n gdzie świadectwo energetyczne 
może uzyskać właściciel mieszkania 
w budynku wielorodzinnym? 
Musi się udać do zarządcy (admini-
stracji), który udostępni dokumen-
tację techniczną budynku w celu 
sporządzenia świadectwa energe-
tycznego – Art. 9. 1. ustawy. Koszt 
sporządzenia dokumentu ponosi 
właściciel lokalu.
n Jaki jest koszt sporządzenia 
charakterystyki energetycznej?
Wszystko zależy od rodzaju obiektu, 
jego wielkości, kształtu, przezna-
czenia czy lokalizacji. Szacuje się, 

że jest to obecnie przynajmniej od 
400 zł, a nawet do 1000 zł.
n Ważność świadectwa
Świadectwo energetyczne będzie 
ważne 10 lat, chyba że po jego wy-
stawieniu, przed upływem ważności 
dokonano np. termomodernizacji, 
wymiany okien czy źródeł ciepła.
n Kto może wystawić świadectwo 
energetyczne i w jakiej formie?
Wyłącznie osoby do tego uprawnio-
ne, wpisane na listę Ministerstwa 
Rozwoju i Technologii. Świadectwa 
mogą być wystawione w postaci pa-
pierowej lub elektronicznej.

Modernizacja ma m.in. ograni-
czyć hałas drogowy w rejonie al. 
Stanów Zjednoczonych. Dlatego 
na odcinku od ul. Bajońskiej do 
ul. Międzynarodowej powstaną 
ekrany akustyczne, a nawierzch-
nia jezdni zostanie wymieniona 
na cichą.

Dzięki nowemu oświetleniu 
oraz zmianom w oznakowaniu 
droga stanie się bezpieczniejsza. 
Ponadto wzdłuż al. Stanów Zjed-
noczonych zostanie dosadzo-
nych ponad 70 drzew, które wraz 
z drzewami już rosnącymi utwo-
rzą obustronne szpalery. Pojawi 
się blisko 15 tys. dodatkowych 
krzewów, liczne byliny, pnącza 
oraz trawniki.

O Jeden Pas MnieJ  
w aL. stanów zJednOczOnYch

Modernizacja będzie wyma-
gać wyłączenia z ruchu wiaduktu 
znajdującego się po stronie pół-
nocnej. Jego zamknięcie plano-
wane jest w ciągu kilku tygodni. 
Zostanie wtedy wprowadzony 
dwukierunkowy ruch dla pojaz-
dów indywidualnych na połu-
dniowej jezdni al. Stanów Zjed-
noczonych od rejonu Kanału Wy-
stawowego do rejonu wiaduktów 
Trasy Łazienkowskiej nad Wałem 
Miedzeszyńskim.

Autobusy nie zmienią swoich 
tras. Wybudowane będą też dwa 
tymczasowe przystanki.

Prace związane z budową 
przewiązek, czyli miejsc, w któ-
rych pojazdy indywidualne oraz 
autobusy będą przejeżdżały przez 
pas dzielący jezdnie al. Stanów 
Zjednoczonych i przystanków, 
wymagają zamykania fragmen-
tów lewych pasów ruchu na oby-

dwu jezdniach – od rejonu Kanału 
Wystawowego do wiaduktów 
nad Wałem Miedzeszyńskim. 
Wyłączenia będą wprowadzane 
sukcesywnie wraz z postępem 
robót i zakończą się w pierwszej 
połowie maja. Na każdej jezdni 
w rejonie prowadzonych prac do-
stępny będzie jeden pas dla ruchu 
ogólnego i buspas.

zaMień łazienKOwsKą  
na sieKierKOwsKą

W trakcie modernizacji wia-
duktów Trasy Łazienkowskiej 
nad ul. Bajońską i Paryską główną 
drogą objazdową będzie Trasa 
Siekierkowska. Aby ułatwić kie-
rowcom zjeżdżającym z Trasy 
Siekierkowskiej włączanie się do 
ruchu na ul. Wał Miedzeszyński, 
wzdłuż jezdni Wału Miedzeszyń-
skiego w stronę centrum, powsta-
nie dodatkowy pas.

Jego budowa wymaga czaso-
wego zamykania jednego pasa 
jezdni Wału Miedzeszyńskiego 
w stronę centrum w rejonie 
zjazdu z Trasy Siekierkowskiej. 
Wyłączenia będą wprowadzane 
poza godzinami szczytów ko-
munikacyjnych i zaczną się po 
24 kwietnia.                   UMAg

trasa łazienKOwsKa

reMOnt wiaduKtów
Rozpoczęły się prace budowlane poprzedzające budowę 
dwóch nowych wiaduktów Trasy Łazienkowskiej nad ulica-
mi Bajońską i Paryską. 

Wiadukty nad ul. Paryską i Bajońską po-
wstały jako część Trasy Łazienkowskiej i są 
użytkowane od 1974 r. Z powodu złego sta-
nu technicznego wymagają przebudowy.
Prace, których koszt to ok. 88,7 mln zł, 
obejmą również przebudowę sieci wodo-
ciągowej, gazowej, elektroenergetycznej 
i telekomunikacyjnej. Pojawi się nowocze-
sne oświetlenie uliczne oraz nowy system 
odwodnienia drogi.
Remont ma trwać do połowy 2025 r.
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JEST BARDZO DOBRZE! 
– Witam panie Eustachy …
Pan Kazimierz Główka, jak zwykle na 
koniec penetracji straganów na bazarze 
Szembeka, zawędrował do kolegi, kupca 
tutejszego od damskiej bielizny, Eustache-
go Mordziaka. 
– Widzę, że zakupy udane …
– Co to za zakupy, panie Eustachy… Ot, 
to co niezbędne.
– W interesie bieliźniarskim też zastój. Ko-
bitki przychodzą, oglądają, ale nie kupują. 
Bryndza. 
– Po świętach to na ogół dopiero na ma-
jówkę handel ożywa. Tak to już jest – raz 
z górki, raz pod górkę. 
– Wierzyć trzeba, że będzie dobrze. Cho-
ciaż powiem panu, panie Eustachy, że 
coraz więcej jest rzeczy, których nie ro-

zumiem. Bo dajmy na to ta bryndza. My 
częściej o niej mówimy, niż ona jest fak-
tycznie. Ludzie narzekają, ale ciągle mają 
co wydawać. Cud po prostu!
– Mają, bo dostają. „Trzynastki”, „wy-
prawki”, premie różne…
– Czytałem, że premie dostają głównie ci 
tam, na górze. Od kilkudziesięciu tysięcy 
po parę milionów.
– Ale się dzielą! To trzeba im przyznać. I to 
się ludziom podoba. Ludzie lubią takich 
zaradnych, a jednocześnie nie chytrych.
– Tylko, że kłopot z tego będzie. I to lu-
dzie, czyli my, najbardziej dostaniemy po 
krzyżach. 
– Nikt tak panie Kaziu na to nie patrzy. Dają 
– trzeba brać. A na kłopoty to ludzie mają 
rząd – już on coś wymyśli. Poszedł prze-
kręt z ukraińskim zbożem? Rolnicy dostali 
po kuchni? Dostali. Zaczęły się ruchawki 
na drogach – zaczęły! To co zrobił rząd? 

Zamknął granicę. Ukraina zdziwiona, Unia 
protestuje, że to wbrew prawu, a rząd 
mówi, że on uważa inaczej. I co mu pan 
zrobisz? A ludzie się cieszą, bo rząd działa. 
– Nikogo nie obchodzi, co będzie jutro. 
– Dlatego panie Kaziu teraz najlepiej mają 
ci na górze i ci, co koło nich się kręcą. 
– Zawsze tak było. 
– Owszem, kiedyś też dobrze było być 
przy władzy, ale dziś jest bardzo dobrze! 
– Taki dowcip mi się w związku z tym 
skojarzył:
– Więc chce się pan ożenić z moją córką, 
pyta ojciec absztyfikanta zaproszonego na 
pierwszą wizytę. 
– Tak.
– I powiada pan, że jest uczciwym czło-
wiekiem?
– Tak.
– To w takim razie, z czego będziecie żyli? 

Szaser

Czytelnicy pytają  
– adwokat Wojciech Lipka 
odpowiada

PRAWNIK
RADZI'RęKA DO góRY!

Dobrze, że nasze miasto się 
zmienia, a wraz z nim zmieniają 
się mieszkańcy. Chodzi mi nie 
tylko o świeżo przybyłych są-
siadów, mieszkańców niezli-
czonych nowych bloków, ale też 
o nas, którzy tu „zakotwiczyli” 
lata temu. 

Dziś jest mniej malowniczo 
niż kiedyś, ciaśniej i nie ma 
gdzie zaparkować, ale za to 
„dziękujmy” deweloperom, któ-
rzy podobno w zgodzie z prze-
pisami zmieniają tę przestrzeń. 
Niektórzy nowi mieszkańcy są 
sympatyczni, uczynni, ale są 
i tacy, którzy cierpią na niewy-
tłumaczalną manię wyższości, 
jakby tu zamieszkali za karę: 
na wszystko patrzą z góry. 
Pr zyk ład: wyprowadzanie 
psów. Zwykle nowy budynek 
do maksimum wykorzystuje 

powierzchnię działki, na której 
go zbudowano, skromną resztę 
przeznaczając na miejsca par-
kingowe. Na zieleń często pozo-
stają jedynie skrawki.

Właściciele psów wyprowa-
dzają je na najbliższy, zielony 
i zadbany teren. Czy sprzątają 
po psie? Rzadko. Mimo że ten 
trawnik należy do innej spół-
dzielni lub wspól-
noty, która płaci 
podatek za grunt, 
na którym trawa 
się rozpościera, 
o r a z  p o n o s i 
niemałe koszty 
dbania (sprząta-
nie, strzyżenie, 
oświetlenie) za ten teren.

Podobnie z korzystaniem 
z placów zabaw, k tóre po-
wstały i są konserwowane 
z kieszeni członków wspólnoty 
czy spółdzielni. Żeby było ja-
sne: nie mam nic przeciwko 

temu, żeby z tych kolorowych 
miejsc dziecięcych uciech ko-
rzystały wszystkie dzieci, bo 
wszystkie dzieci są nasze, ale 
oczekiwałabym od rodziców 
zachowania porządku, czysto-
ści i poszanowania dla cudzego 
mienia, które przecież ma swo-
jego właściciela, ponoszącego 
wszelkie koszty. Jednak wiele 

osób ma nastawienie typu „nie 
moje, a więc niczyje”. Szkoda. 
Co gorsza, w tym duchu wycho-
wują swoje dzieci.

W dzisiejszych czasach nie-
wiele jest zżytych społeczności, 
jak niegdyś, w przedwojennych 

kamienicach. Trzy czy cztery 
piętra, wszyscy znali się od lat, 
a czasem od pokoleń. Tu na-
prawdę „wszystkie dzieci były 
nasze”. Wiadomo było, że pan 
Bolek ma warsztacik stolarski 
w piwnicy i chętnie pomoże 
naprawić, co trzeba. Pan Sta-
sio – elektryk, przyda się i do 
korków, które „wysiadły”, i do 
zepsutego prodiża czy żelazka, 
a gdy przyjeżdżała do kogoś ro-
dzina na kilka dni, to od Janowej 
można było zawsze pożyczyć 
krzesła, a od tych z parteru ma-
terace dmuchane do spania.

Nie honor było za naprawę 
czy inną uprzejmość dla sąsiada 
brać pieniądze. Wystarczyło 
„dziękuję”, rewanż inną pomocą 
lub blacha świeżego, drożdżo-
wego ciasta. Czasem – taka 
prawda – wspólna flaszka, z ki-
szonym ogórkiem.

Ale to było kiedyś, w innym 
świecie…                      żu

Kobiecym oKiem

co tam panie na pradze...

Listy i maile można kierować na adres redakcji.

Odziedziczyłem na podstawie testamentu 
wraz z żoną (po ½) mieszkanie po teściu. Czy 
będziemy musieli płacić podatek od spadku. 
Jakie są konsekwencje niedopełnienia for-

malności związanych ze spadkiem?
Według przepisu art. 4a ust. 1 pkt 1 ustawy o podatku od spadków i da-

rowizn, osoby bliskie, takie jak małżonkowie, zstępni, wstępni, pasierb, 
rodzeństwo, ojczym i macocha są zwolnione z podatku od nabycia rzeczy lub 
praw majątkowych, pod warunkiem że zgłoszą nabycie właściwemu naczel-
nikowi urzędu skarbowego w ciągu 6 miesięcy od dnia powstania obowiązku 
podatkowego. Jeśli nabycie odbyło się w drodze dziedziczenia, termin ten jest 
liczony od dnia uprawomocnienia się orzeczenia sądu, a jeżeli dokumentem 
potwierdzającym nabycie własności rzeczy lub praw majątkowych jest akt po-
świadczenia dziedziczenia lub europejskie poświadczenie spadkowe, termin 
do zgłoszenia liczy się od dnia zarejestrowania aktu poświadczenia dziedzi-
czenia lub wydania europejskiego poświadczenia spadkowego.

W związku z powyższym Pana żona, o ile złoży w terminie 6 miesięcy 
w urzędzie skarbowym druk SD-Z2, będzie z podatku zwolniona.

Z kolei Pan jako zięć wobec spadkodawcy nie został podmiotowo zwolniony 
z podatku i zgodnie z art. 14 ust. 3 pkt 1 ustawy o podatku od spadków i daro-
wizn został zaliczony do I grupy podatkowej. W związku z powyższym będzie 
Pan zobowiązany w terminie 1 miesiąca od dnia powstania obowiązku podatko-
wego złożyć w urzędzie skarbowym druk SD-Z3 i zapłacić stosowny podatek.

Konsekwencje niedopełnienia obowiązku polegającego na zgłoszeniu do 
urzędu skarbowego faktu nabycia spadku określa art. 54 par. 1 ustawy z dnia 
10 września 1999 r. Kodeks karny skarbowy, zgodnie z którą osoby ukrywające 
przed urzędem podatkowym informacje na temat przedmiotu lub podstawy 
opodatkowania lub nie składające wymaganych deklaracji, przez co narażają-
ce podatek na uszczuplenie, mogą zostać ukarane grzywną w wysokości do 
720 stawek dziennych lub pozbawieniem wolności, albo oboma tymi karani 
jednocześnie.

Czy nieszczelność w instalacji grzewczej (cieknący w pokoju grzejnik) 
jako właściciel lokalu powinienem naprawić we własnym zakresie 
i na swój koszt?

Zgodnie ze stanowiskiem Sądu Najwyższego wyrażonym w uchwale z dnia 
28 sierpnia 1997 r., (sygn. akt III CZP 36/97) elementy instalacji grzewczej zlo-
kalizowane w lokalach, jak i poza nimi, są składnikiem tzw. współwłasności 
przymusowej i w całości stanowią element nieruchomości wspólnej. W związ-
ku z powyższym odpowiedzialność za utrzymanie i naprawę instalacji spoczy-
wa na wspólnocie mieszkaniowej lub zarządcy budynku. 

Adwokat Wojciech Lipka specjalizuje się w sprawach rodzinnych, 
spadkowych, odszkodowawczych, dotyczących nieruchomości 

oraz roszczeniach z „umów frankowych”.
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Burmistrz Dzielnicy Rembertów m.st. Warszawy
ogłasza pisemny przetarg nieograniczony na sprzedaż samochodu służbowego: 

Ford Tourneo Connect – w stanie uszkodzonym
nr rej. WI 4903 F, rok produkcji 2006, pojemność silnika 1753 cm3

Dodatkowe informacje można uzyskać pod nr tel. 224 433 942, 224 433 817. 
 oraz na stronie internetowej: www.rembertow.um.warszawa.pl 

A MOŻE NAD MORZE?
Komfortowe, w pełni wyposażone apartamenty dla 4 osób, blisko plaży.

REZERWACJE  
ZADZWOŃ! 

¥ 501-423-667   
CENA OD 120 ZŁ ZA DOBĘ ZA APARTAMENT

KOŁOBRZEG    www.sunnyday.com.pl

USŁUgI WYDAWNICZE 
WYDAWCY gAZETY

redakcja@mieszkaniec.pl 
 22 813 43 83, 604 77 55 98

Chcesz wydać gazetę, książkę, folder, ulotkę,  
ale nie wiesz, jak to zrobić?  

Zadzwoń lub napisz, czego potrzebujesz! 

Przeprowadzimy Cię przez pełen proces wydawniczy. 

Oferujemy: projekt l skład komputerowy l opracowanie 
graficzne i typograficzne l redakcję

l obróbkę zdjęć l korektę otrzymanego tekstu 
l przygotowanie tekstu w oparciu o dostarczone materiały 

l druk l kolportaż ulotek, folderów, gazet.
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RADA M. ST. WARSZAWY
Wiktor Klimiuk (Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość) zapytał o remont lub mo-
dernizację ul. Obrazkowej na Białołęce. 

Radnemu odpowiedział Michał Olszewski, zastępca prezydenta stolicy: Uprzejmie informuję, że prace 
utrzymaniowe i remontowe prowadzone są na bieżąco, w miarę powstających zniszczeń nawierzch-
ni. Przeprowadzenie modernizacji ul. Obrazkowej wymaga zabezpieczenia środków finansowych 
w budżecie m.st. Warszawy i wprowadzenia zadania do Wieloletniej Prognozy Finansowej (WPF). 
Wprowadzenie nowego zadania do WPF uzależnione jest od znaczenia danej drogi w układzie ko-
munikacyjnym Dzielnicy oraz od aktualnych priorytetów. Realizacja zadania uwarunkowana jest od 
przyznania niezbędnych środków finansowych przez Radę Miasta. Białołęka jest najdynamiczniej 
rozwijającą się dzielnicą Warszawy. Choć od wielu lat ma największy spośród wszystkich dzielnic 
budżet na inwestycje, to liczba potrzeb, w tym związanych z budową infrastruktury drogowej, zwięk-
sza się w ogromnym tempie. Ostateczna lista inwestycji, realizowanych w danym roku jest efektem 
kompromisu, uwzględniającym konieczność realizacji najpilniejszych przedsięwzięć w odniesieniu do 
możliwości finansowych. 

Zapraszamy na przegląd interpelacji radnych m.st. Warszawy oraz rajców wszystkich prawobrzeżnych 
dzielnic. Sprawdzamy, o co pytają i co chcą zrobić dla mieszkańców wybrani przez nich przedstawiciele 
samorządu terytorialnego. Przedstawiamy pokrótce po jednej interpelacji z dzielnicy. 

radni PYtaJą,  
urzędnicY OdPOwiadaJą

BIAŁOŁęKA
Radny Piotr gozdek (Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość) w swojej interpelacji 
zwrócił się do władz dzielnicy z pytaniem o obecny etap realizacji zadania polegają-
cego na montażu instalacji fotowoltaicznej na dachu Urzędu Dzielnicy Białołęka. 
Postępowanie przetargowe ogłosiliśmy 29 września 2022 r., z terminem składania 

ofert do 7 października 2022 r. Otrzymaliśmy oferty od 4 wykonawców i zweryfikowaliśmy je pod ką-
tem wymaganych kryteriów. Informację o wyborze najkorzystniejszej oferty opublikowaliśmy 17 paź-
dziernika 2022 r., a umowę z wybranym wykonawcą podpisaliśmy 26 października 2022 r. z terminem 
realizacji do 14 grudnia 2022 r. Samą dokumentację techniczno-projektową wykonawca miał wykonać 
w ciągu 2 tygodni od podpisania umowy.
W trakcie realizacji zamówienia, wybrany wykonawca czterokrotnie przedstawiał dokumentację tech-
niczną, jednakże nie była ona zgodna z założeniami, określonymi przez nas w Programie Funkcjonal-
no-Użytkowym i zawierała szereg błędów i nieprawidłowości. Pomimo korekt nie przedstawił nam 
dokumentacji, która spełniałaby narzucone wymogi. Dlatego nie doszło do realizacji inwestycji… 
W tym roku ponownie ogłosimy postępowanie przetargowe na dostawę i montaż instalacji fotowolta-
icznej na dachu ratusza – odpowiedział Grzegorz Kuca, burmistrz Białołęki. 

PRAgA-POŁUDNIE
Anna Dębińska-żytkiewicz (Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej) zapytała o możliwość poprawy 
bezpieczeństwa pieszych w rejonie ulic Igańskiej i Kruszewskiego. 
Burmistrz Tomasz Kucharski zaznaczył, że powstał projekt organizacji ruchu wprowadzający progi 
zwalniające na ul. Kruszewskiego, a realizacja projektu będzie realizowana w tym roku. Jednocześnie 
dodał: przechodzenie przez jezdnię jest dozwolone nie tylko w miejscach oznaczonych znakami po-
ziomymi i pionowymi. Art. 13 Prawa o ruchu drogowym mówi, że przechodzenie przez jezdnię poza 
przejściem dla pieszych jest dozwolone na przejściu sugerowanym albo poza przejściem sugerowa-
nym, jeżeli odległość od przejścia dla pieszych przekracza 100 m. Jeżeli jednak skrzyżowanie znaj-
duje się w odległości mniejszej niż 100 m od wyznaczonego przejścia dla pieszych, przechodzenie 
jest dozwolone również na tym skrzyżowaniu. Ulice Czapelska, Krypska i Korytnicka krzyżują się z ul. 
Igańską co ok. 80 metrów.

PRAgA-PóŁNOC
Małgorzata grzegorzewska (Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość) zwróciła uwagę 
na to, że mimo iż budynek przy ul. Małej 13 został podłączony do miejskiej sieci cen-
tralnego ogrzewania, to mieszkańcy zgłaszają jej, że jest duże zawilgocenie i grzyb. 
Radna pyta w interpelacji także oto, kiedy budynek zostanie ocieplony i poddany ter-

momodernizacji. 
W częściach wspólnych nieruchomości nie występuje problem wilgoci oraz na przestrzeni ostatniego 
roku nie wpłynęły pisma lokatorów w/w budynku w sprawie zawilgocenia i zagrzybienia w lokalach. 
Informuję również, że planowane jest wykonanie termomodernizacji budynku po uzyskaniu środków 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej – taką odpowiedź udzielił radnej burmistrz Jacek Jeżewski na 
podstawie informacji od Bożeny Salich – Dyrektor Zakładu Gospodarowania Nieruchomościami 
w Dzielnicy Praga-Północ.

WESOŁA
Karolina Piórkowska (Klub Radnych – Razem dla Wesołej) zwraca uwagę na pro-
blem pojawiający się w ostatnim czasie na jednej z dzielnicowych arterii. Nowo-
zbudowana ulica Szlachecka, wraz z przylegającym do niej chodnikiem, zamienia 
się powoli w parking dla samochodów. Byłoby ogromną stratą, gdyby nowo-
powstała infrastruktura drogowa została zniszczona w skutek parkowania. Niniejszym wnoszę 
o wprowadzenie zakazu parkowania, w szczególności na wąskim chodniku, na ulicy Szlacheckiej 
– napisała radna w swojej interpelacji. 
Jak zaznaczył Krzysztof Kacprzak, zastępca burmistrza Wesołej, Zarząd nie otrzymał do tej pory in-
formacji od mieszkańców o problemach z parkowaniem na w/w ulicy. – Wprowadzenie ww. zakazu 
będzie dotyczyło wszystkich mieszkańców ww. odcinka, dlatego zgodnie z przyjętą procedurą proszę 
o dostarczenie listy (ze wskazaniem danych osobowych i adresowych oraz zgodą na przetwarzanie 
danych osobowych w myśl ustawy „RODO”) zawierającej zaakceptowaną przez Panią Radną propozy-
cją zmian w organizacji ruchu na ul. Szlacheckiej. Jednocześnie informuję, że przed wprowadzeniem 
ww. zakazów zgodnie z obowiązującymi przepisami wymagane jest opracowanie i zatwierdzenie pro-
jektu zmiany stałej organizacji ruchu – dodał wiceburmistrz. 

WAWER
Przewodniczący Klubu Rad-
nych Razem dla Wawra Ra-
fał Czerwonka zwrócił się 
z prośbą o ustawienie kosza 

na śmieci na rogu ulic: Międzyosiedlowej 
i Biegunowej, gdzie funkcjonuje „tymczaso-
wy” kosz w postaci worka na śmieci przycze-
pionego do drzewa. 
Łukasz Jeziorski, zastępca burmistrza Wawra 
poinformował, że wystąpiono do Zakładu Go-
spodarowania Nieruchomościami dla Dzielnicy 
Wawer z prośbą o zmianę miejsca lokalizacji 
kosza na odpady, który chwili obecnej stoi 
u zbiegu ulic Biegunowej i Polarnej i przeniesie-
nie go we wskazane przez radnego miejsce. 

REMBERTóW
Alfred Pogorzelski (Klub Radnych 
Stowarzyszenia „Lepszy Rem-
bertów”) zapytał o plany Urzędu 
Dzielnicy na zagospodarowanie 

działki przy ul. Kacpury 1. 
Obecny Zarząd nie podjął uchwały w sprawie 
przyszłego zagospodarowania nieruchomości 
przy ul. Kacpury 1. Wobec przedłużających 
się procesów sądowych z dotychczasowym 
najemcą wspomnianego terenu, nie jesteśmy 
w stanie przewidzieć kiedy rzeczona działka 
zostanie wydana. W związku z czym nie podej-
mujemy działań zmierzających do zagospoda-
rowania tej działki – odpowiedział Aleksander 
Lesiński, zastępca burmistrza Rembertowa. 

TARgóWEK
Radny Witold Harasim (Klub 
Radnych „Platforma. Nowo-
czesna Koalicja Obywatelska”) 
chciałby, aby na ul. Litawora 
postawiono znak zakazu postoju pojazdów 
z wyłączeniem mieszkańców tej arterii. 
Burmistrz Małgorzata Kwiatkowska przypomnia-
ła, że ul. Litawora objęta jest strefą zamieszkania 
(znak D-40), a zatem z zasady obowiązuje na niej 
zakaz parkowania w pasie drogowym poza wy-
znaczonymi miejscami. – W strefie zamieszkania 
nie stosuje się znaków zakazu zatrzymywania. 
Zgodnie z przepisami na drogach publicznych 
można zakazać parkowania wszystkim użyt-
kownikom drogi publicznej i nie ma możliwości 
stosowania wyjątków dla mieszkańców – prze-
konuje Małgorzata Kwiatkowska.

SŁYSZYSZ, ale nie możesz ZROZUMIEĆ? 
ZROZUMIENIE MOWY wymaga  

dużego wysiłku?
Przyjdź do specjalistów z wieloletnim 

doświadczeniem w dziedzinie audiologii. 
Oni rozwiążą ten krępujący problem.

ZAPISZ SIĘ TELEFONICZNIE!
Gabinety Diagnostyki Słuchu EDMED WARSZAWA :
SASKA: Przychodnia ul. Saska 61, tel. 690 286 107

Bielany: Przychodnia, ul. Krasińskiego 56, tel. 514098694
SADYBA: Przychodnia ul. Soczi 1, tel. 797800125

ŚRÓDMIEŚCIE: Przychodnia ul. Koszykowa 78, tel. 798596570
MOKOTÓW: Gabinet ul. Wołoska 78, tel. 780016441

OCHOTA: Przychodnia ul. Skarżyńskiego 1, tel. 883702270
URSYNÓW: Przychodnia ul. Na Uboczu 5, tel. 780054298
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mieSzKaniec

– Jak zaczęła się Twoja 
przygoda z judo? Dlaczego 
akurat ta dyscyplina sportu? 

– W zasadzie na judo 
trafiłam przez przypadek 
w pierwszej klasie szkoły 
podstawowej. Zapisałam 
się, ponieważ wszyscy moi 

znajomi trenowali i ja też 
chciałam. 

– Reprezentujesz barwy 
białołęckiego klubu UKJ Le-
mur. Jak tam trafiłaś? 

– UKJ Lemur był akurat 
w mojej szkole. Spodobało 
mi się zaangażowanie tre-

sPOrt Jest niePrzewidYwaLnY

„Mieszkaniec” rozmawia z 16-letnią Zuzanną  
Banaszewską, mieszkanką Białołęki, trenującą od 
9 lat judo, reprezentantką Polski, złotą medalistką 
Pucharu Europy Kadetek rozgrywanego w Wielka-
noc w czeskich Teplicach. 

nera i atmosfera na trenin-
gach, dlatego zostałam na 
dłużej.

– Ten rok zaczął się dla 
Ciebie znakomicie. Zdobyłaś 
brązowy medal w Zagrzebiu, 
srebrny w Rydze, a w ostat-
nich dniach złoty w czeskich 
Teplicach w Pucharze Europy 
Kadetek. Spodziewałaś się, że 
będzie aż tak dobrze? 

– Wiem, że byłam dobrze 
przygotowana do zawodów 
i cieszę się, że moja ciężka 
praca zaowocowała. Sport 
jest nieprzewidywalny, ale 
wiedziałam, że jestem w sta-
nie osiągnąć swoje cele.

– Które zawody były dla Cie-
bie najtrudniejsze? 

– Do każdych zawodów 
podchodzę z takim samym 
zaangażowaniem i nie lek-
ceważę żadnej mojej prze-
ciwniczki.

– Które osiągnięcie jest dla 
Ciebie najważniejsze? 

– Najważniejszym osią-
gnięciem jest sukces w ostat-
nich zawodach w Teplicach, 
ponieważ jest to mój najlepszy 
wynik i daje mi przepustkę na 
Mistrzostwa Świata.

– Jesteś reprezentantką Pol-
ski. Czym dla Ciebie są walki 
w barwach narodowych? 

– Bardzo się cieszę, że je-
stem w reprezentacji kraju. 

Wiem, że nie każdy będzie 
miał możliwość, by repre-
zentować Polskę na arenie 
międzynarodowej. Jestem 
z tego dumna.

– Przed Tobą Mistrzostwa 
Europy i Mistrzostwa Świata, 
w których jeszcze nigdy nie 
startowałaś. Na co mogą liczyć 
Twoi kibice, których z zawodów 
na zawody przybywa? 

– Będzie to dla mnie 
pierwszy start w zawodach 
tej rangi. Wiem, że nie bę-
dzie łatwo. Zawodniczki są 
wymagające i silne. Jestem 
świadoma nad czym muszę 
jeszcze popracować i posta-
ram się pokazać z jak najlep-
szej strony.

– Jaki cel stawiasz przed 
sobą na ten rok? 

– Oczywiście głównym 
celem na ten rok są dla 
mnie Mistrzostwa Świata 
w Zagrzebiu. Jednak przed 
nim ważny start na Ogól-
nopolskiej Olimpiadzie 
Młodzieży (Mistrzostwach 
Polski) w Koszalinie, już za 
2 tygodnie.

– Igrzyska Olimpijskie. 
Nie pytam, czy byś chciała, 
pytam, kiedy na nich Cię zo-
baczymy? 

– Igrzyska Olimpijskie to 
mój główny cel, do którego 
będę dążyć. Spełnieniem 

marzeń będzie wystartowa-
nie na Olimpiadzie w Los 
Angeles w 2028 roku.

– Białołęka to „Twoja” dziel-
nica, czy chciałabyś mieszkać 
gdzieś indziej? 

– Co prawda zamieszka-
nie na Białołęce było wybo-
rem moich rodziców, ale lu-
bię tę dzielnicę. Mam blisko 
do klubu, przyjaciół oraz do 
szkoły.

– Zajęłaś 2. miejsce w te-
gorocznym XX Plebiscycie na 

10 Najlepszych Młodych Spor-
towców Białołęki. Czym jest 
dla Ciebie to wyróżnienie? 

– Nagroda ta jest dla mnie 
dużym wyróżnieniem. Cie-
szę się, że zostałam zauwa-
żona i dziękuję władzom 
dzielnicy za takie wsparcie. 
Jest to dla mnie duża moty-
wacja do dalszej pracy.

– Dziękuję za rozmowę i ży-
czę powodzenia w kolejnych 
zawodach. 

Rozmawiał Marcin Kalicki
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JAK UZYSKAć 
DOfINANSOWANIE? 
ZADZWOŃ 
517 224 111

Jeżeli obecnie nie przysługuje Ci 
dofinansowanie z NfZ, a chcesz kupić 

aparat słuchowy, skorzystaj  
z promocji aparatów sprzedawanych 

bez dofinansowania NfZ. 
Zadzwoń 517 224 111

 Aparaty słuchowe 

Ostrobramska 126/u2

04-026 Warszawa
\ 517 224 111

www.akademiasłyszenia.pl  ZADZWOŃ I ZAPISZ SIĘ NA BEZPŁATNE BADANIE SŁUCHU: \ 517 224 111

Niektórzy z Państwa mogą mieć wrażenie, że ten artykuł 
może mieć wydźwięk ciekawostki… A wszystko po to, aby 
Państwa uświadomić w pewnym aspekcie audiologicznym. 
O czym będzie mowa? O nas wszystkich! O każdym czło-
wieku chodzącym po tej planecie, ponieważ w życiu każde-
go z nas przychodzi taki moment, kiedy powoli zaczynamy 
coraz mniej słyszeć…

Użytkownicy aparatów słuchowych, średnio patrząc na 
statystykę, powstrzymują się około 10 lat przed rozpoczę-
ciem swojej przygody z protetykiem słuchu i doborem apa-
ratu słuchowego. Czy warto czekać aż tak długo, żeby po-
lepszyć swój poziom życia? Usłyszeć miłe słowa od ukocha-
nej osoby czy usłyszeć dźwięki swojej ulubionej muzyki? 
Uratować się przed nadjeżdżającym niebezpieczeństwem, 
bo usłyszało się piski czy inne alarmujące dźwięki?

Wszystko, co jest dostępne dla nas jest po coś, i po coś 
ktoś je kiedyś wymyślił. Aparaty słuchowe powstały, aby 
wspomóc osoby, które mają problem z naturalnym sły-
szeniem. Rozumiemy, że jest to nowość, pewnego rodzaju 

wstyd, bo ja mam problem ze słyszeniem, a sąsiad z drugie-
go piętra też ma tyle lat co ja, a nie potrzebuje aparatu... Dla 
każdego jest pisany inny scenariusz jednak, jeśli przycho-
dzą do nas przeszkody – warto je ominąć i żyć dalej ciesząc 
się z każdego usłyszanego dźwięku.

Jeśli Pan, Pani, osoba z Państwa rodziny czy kolega/kole-
żanka z pracy macie problemy ze słuchem, powinniście za-
pisać się do protetyka słuchu na badanie. To jest pierwszy 
krok do wykonania z Państwa strony. Nikt poza Państwem 
tego nie zrobi, nie zauważy problemu. Pierwszy krok do lep-
szego słyszenia lub pierwszy krok w stronę kontroli słuchu, 
bo równie dobrze może się okazać, że ewentualny problem 
ze słuchem jest spowodowany lekiem, który aktualnie ktoś 
zażywa i ten problem minie lub z urazem akustycznym po 
koncercie. Wszystko jest do zbadania i żadna z tych czynno-
ści nie boli.

Niech ten artykuł będzie zapalnikiem do Państwa dzia-
łań, do dalszych kroków w stronę lepszego słyszenia!

Z APISZ SIĘ NA BEZPŁATNE 
BADANIE SŁUCHU
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REKLAMA REKLAMA

Nieruchomość przy ul. Grochowskiej 272 
została kupiona przez władze m.st. War-
szawy w 2009 r. Dzięki adaptacji trzech bu-
dynków (budynek główny oraz dwa pawi-
lony) dawnego Instytutu Weterynaryjnego 
SGGW na kulturalnej i muzycznej mapie 
stolicy powstanie nowoczesne i unikalne 
miejsce. 

Cały projekt obejmuje modernizację pię-
ciu zabytkowych budynków wraz z budową 
sali koncertowej. Trzy obiekty mają być 
gotowe w pierwszej połowie 2025 r. War-
tość tego etapu inwestycji opiewa na kwotę 
117,4 mln zł brutto.

Oprócz prac konserwatorskich na terenie 
inwestycji będą zastosowane najnowsze roz-

KaMiOneK MuzYcznYM serceM warszawY

5 marca 2023 r. podpisano umowę na 
wykonanie pierwszej części inwestycji 
Sinfonia Varsovia Centrum. Tym sa-
mym rozpoczyna się budowa spektaku-
larnej inwestycji na Pradze Południe.

ście długo oczekiwana wiadomość. Za dwa 
lata znajdziemy się jako instytucja w zupeł-
nie nowej, ekscytującej sytuacji. Pod koniec 
2025 roku będziemy mogli zainaugurować 
po raz pierwszy w 40-letniej historii orkie-
stry całoroczny sezon artystyczny – dodał.

Na terenie zaadaptowanych trzech bu-
dynków znajdzie się przestrzeń edukacyjna, 
dwie małe sale koncertowe, w których będą 
realizowane kameralne koncerty oraz pro-
jekty edukacyjne dla zróżnicowanej pu-
bliczności. W salach, do czasu ukończenia 
całej inwestycji, będą się odbywać ćwiczenia 
i próby muzyków Sinfonii Varsovii. Na te-
renie obiektu pojawi się również kawiarnia, 
restauracja oraz księgarnia muzyczna. 

Pierwszy etap prac to także wstępne zago-
spodarowanie terenu pod planowany ogród 
oraz podjazd Kiss&Ride (od ul. Terespol-
skiej).

Oktawia Michałowska

O SINfONII VARSOVII
Początek działalności orkiestry sięga kwietnia 
1984 r. Powiększono wówczas Polską Orkie-
strę Kameralną, powstałą w 1972 r., a impul-
sem do tych działań był przyjazd legendarnego 
skrzypka Yehudi Menuhina na występy w cha-
rakterze solisty i dyrygenta, na zaproszenie 
Waldemara Dąbrowskiego, dyrektora naczel-
nego Centrum Sztuki Studio im. St. I. Witkiewi-
cza w Warszawie oraz Franciszka Wybrańczy-
ka, dyrektora POK. Menuhin piastował funkcję 
pierwszego gościnnego dyrygenta, a wspólne 
koncerty zdobyły uznanie publiczności.
Sinfonia Varsovia to cztery zespoły kameral-
ne: Sinfonia Varsovia String Quintet, Sinfonia 
Varsovia Brass, Sinfonia Varsovia Wind Quin-
tet oraz Sinfonia Varsovia Camerata.
W 1997 roku stanowisko dyrektora muzycz-
nego, a następnie w latach 2003–2020 dy-
rektora artystycznego objął najwybitniejszy 
polski kompozytor – Krzysztof Penderecki. 
Organizatorem Sinfonii Varsovii jako instytucji 
kultury jest m.st. Warszawa.
Sinfonia Varsovia organizuje m.in. koncerty 
symfoniczne, kameralne, recitale czy festi-
wale. Jedną z form upowszechniania muzyki 
są wydarzenia kierowane do najmłodszej 
publiczności – Smykofonie na Grochow-
skiej oraz Poranki ze smokiem Bazylkiem. 
Do starszej publiczności dociera z cyklem 
Potańcówek. Festiwale „Szalone Dni Muzy-
ki” i Festiwal im. Franciszka Wybrańczyka 
Sinfonia Varsovia Swojemu Miastu mają 
wpływ na krajobraz muzyczny Warszawy. 
Od 2012 działa Akademia Sinfonia Varsovia, 
której celem jest przygotowanie młodych 
adeptów sztuki do gry w orkiestrze.

wiązania technologiczne. W podziemiach 
będzie wybudowany nowy obiekt technolo-
giczny, czyli mózg kompleksu, wyposażony 
w nowoczesne systemy sterowania. Projekt 
będzie realizowany w oparciu o technologię 
informatyczną, pozwalającą 
stworzyć wielowymiarowy, 
cyfrowy model obiektu, po-
zwalający efektywnie reali-
zować proces inwestycyjny, 
a także zarządzać obiektem 
w procesie eksploatacji.

– Cieszymy się, że po la-
tach intensywnych przygo-
towań i wielu niepewności 
możemy nareszcie przy-
stąpić do budowy – powie-
dział Janusz Marynowski, 
dyrektor Sinfonii Varsovii. 
– To dla nas wszystkich, tak 
dla muzyków, pracowników 
biura, jak i dla mnie osobi-

Dyrektor Sinfonii Varsovii 
Janusz Marynowski 
podpisuje umowę.

Fo
t. 

UM
 W

ar
sz

aw
a

W
izu

ali
za

cja
 A

tel
ier

 T
ho

m
as

 P
uc

he
r

Już wiosna! Czas na wzmocnienie,  
oczyszczenie i przypływ sił witalnych. 

Chcesz pobudzić swoje komórki przed 
egzaminem, sesją oraz rozmową o pracę? 

Zapraszamy!!!

Profesjonalista ustali, jak Ci pomóc.

Jeżeli po spotkaniu wystąpiły u Ciebie 
problemy zdrowotne, które Cię niepokoją, 

przyjdź – możemy im zapobiec :)
Więcej informacji pod 

nr < 601 988 851
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nych, analiz, rzetelnych 
odpowiedzi na pytania 
o skutki ewentualnego 
wprowadzenia SPPN na 
obszarze Saskiej Kępy 
i Kamionka”. Woje-
woda przypomniał także 

o przyjętym w 2022 roku 
Stanowisku przez Radę 
Dzielnicy Praga-Południe 
w sprawie wprowadzenia 
SPPN na Saskiej Kępie 
i Kamionku, w którym 
wniosła o unieważnienie 
konsultacji przeprowa-
dzonych w 2021 roku 
przez ZDM.

– Zdumiało nas uza-
sadnienie wojewody ma-
zowieckiego. Nie zadał 

ani jednego pytania, nie 
zapytał o żaden szczegół, 
o tryb w jakim uchwała 
została podjęta. To się 
bardzo rzadko zdarza, 
by wojewoda dokonał 
rozstrzygnięcia wyłącz-

nie w oparciu o mate-
riały, które pojawiały się 
w mediach – mówił Mi-
chał Olszewski, zastępca 
prezydenta m.st. War-
szawy. – Nie wykluczamy 
skierowania sprawy do 
Wojewódzkiego Sądu Ad-
ministracyjnego. Przede 
wszystkim jednak, bę-
dziemy szukali rozwiąza-
nia, które pozwoli miesz-
kańcom Saskiej Kępy 

REKLAMA REKLAMA

Praga-POłudnie

Praga-PółnOc

Drzwi jadłodzielni otwierają 
się od strony bloku mieszczącego 
się przy Osowskiej 85, a korzysta-
nie z niej nie wymaga wejścia na 
teren placówki ośrodka.

Jadłodzielnia składa się z wi-
tryny chłodniczej oraz szafki na 
produkty suche. Każda potrzebu-
jąca osoba będzie mogła skorzystać 
z pozostawionego w jadłodzielni 
jedzenia. Wszyscy mogą przynosić 
do lodówki oraz szafki żywność, 
którą chcą się podzielić.

Wychowankowie Młodzieżo-
wego Ośrodka Socjoterapii Nr 7 
zobowiązali się do dbania o czy-
stość i porządek w jadłodzielni. 
Będą także czasami gotować po-
siłki z produktów w pełni nadają-
cych się do spożycia. Raz w tygo-
dniu młodzież z MOS będzie się 
starać pozyskiwać i dostarczać 
do szafki pieczywo. Wszystko 
w ramach działań, które mają za-
pobiec marnowaniu żywności.  

Oktawia Michałowska

MłOdzież 
dzieLi się 
POsiłKieM

Na terenie Młodzieżowego 
Ośrodka Socjoterapii przy 
ul. Osowskiej 81 została 
uruchomiona jadłodzielnia. 

PROJEKT gASTRO HELP
W październiku 2019 r. wychowankowie ośrodka powołali do życia au-
torski projekt „Gasto help”, w ramach którego odbierają z hipermarketów 
żywność, która nie jest już atrakcyjna dla klientów, ale nadal nadaje się do 
spożycia. Produkty są segregowane, część zostaje przekazana osobom 
potrzebujących, a reszta jest wykorzystywana podczas zajęć kulinarnych. 
Młodzież z MOS zorganizowała już m.in. Dzień Rodziny, podczas którego 
przygotowała posiłki dla osób potrzebujących, odbierała pieczywo z pie-
karni, które trafiało do seniorów, a także do jadłodzielni przy ul. Paca 40. 
Z okazji Światowego Dnia Wegetarian gotowała posiłki z surowców pozy-
skanych w duchu freeganizmu i zero waste. Jedzenie trafiło do jadłodzielni 
na Tarchominie. Projekt „Gasto help” wspierał także osoby potrzebujące 
przy Dworcu Centralnym.

czYżBY KOniec hOrrOru  
PrzY targOweJ?

Zniszczony i pusty pawilon przy ulicy Targo-
wej 18a  od dłuższego czasu straszy okolicz-
nych mieszkańców. Na szczęście jest szansa, 
że za ok. 5 miesięcy budynek zniknie z mapy 
Pragi Północ. 

Obecnie jedynymi „lo-
katorami” tego obiektu są 
narkomani i alkoholicy, 
urządzający sobie w tym 
miejscu libacje. 

O problemie tym pi-
saliśmy w grudniu 2022 
roku w artykule pt. „Ko-
niec horroru przy Targo-
wej 18a?”. Z uzyskanych 
wtedy informacji wyni-

kało, że piętrowy pawilon 
wybudowany w 1971 r. 
miał zostać rozebrany 
przez Zakład Gospodaro-
wania Nieruchomościami 
na początku 2023 r. 

30 marca br. zakoń-
czył się przetarg, który 
wyłonił wykonawcę roz-
biórki. Ma on 160 dni od 
daty podpisania umowy 

(18.04.2023 r.) na wyko-
nanie prac.

W związku z zakoń-
czonym przetargiem 
zwróciliśmy się z pyta-
niem do rzecznika praso-
wego UD Praga-Północ 
Mateusza Kędzierskiego, 
co zostanie wybudowane 
w miejscu rozebranego 
pustostanu. 

– Przewidziana jest 
tam budowa ul. Nowoki-
jowskiej, tj. przedłużenia 
Trasy Świętokrzyskiej 
– odpowiedział nam 
rzecznik.                 JPN

W Dzienniku Urzę-
dowym Województwa 
Mazowieckiego opubli-
kowane zostało zarzą-
dzenie wojewody ma-
zowieckiego, w którym 
stwierdza on nieważność 
uchwały z dnia 9 marca 
2023 roku wprowadzają-
cej SPPN na Saskiej Kę-
pie i Kamionku. W uza-
sadnieniu wojewoda 
przypomniał o petycjach 
mieszkańców i przedsię-
biorców sprzeciwiają-
cych się strefie płatnego 
parkowania, które Rada 
Miasta uwzględniła we 
wcześniejszym głoso-
waniu. Zwrócił uwagę 
na przebieg konsultacji 
społecznych: „do konsul-
tacji przeprowadzonych 
wcześniej przez ZDM 
było szereg zastrzeżeń. 
Budziły one wątpliwości 
w zakresie sposobu ko-
munikowania, przygoto-
wania i ich prowadzenia 
ze względu na brak da-

ParKOwanie dO sądu?
Na marcowej sesji stołeczni radni zdecydowali o rozszerzeniu Strefy 
Płatnego Parkowania Niestrzeżonego o tereny Saskiej Kępy i Kamion-
ka. Wojewoda mazowiecki unieważnił uchwałę Rady Miasta w sprawie 
SPPN w tej części stolicy. Teraz władze Warszawy mają 30 dni na za-
skarżenie tej decyzji do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego.

i Kamionka na uporząd-
kowanie parkowania. 
Wojewoda w swoim sta-
nowisku zignorował głos 
rad tamtejszych osiedli, 
nie wziął pod uwagę 
głosu tych, którzy o tę 
strefę walczyli – dodał 
wiceprezydent.

Wojewod a ma zo -
wiecki wskazuje rów-
nież, że wprowadzenie 
strefy płatnego parko-
wania w tej części Pragi 
Południe doprowadzi do 
ograniczenia miejsc par-
kingowych. Ze stwier-
dzeniem tym nie zgadzają 
się miejscy urzędnicy. 

– Liczba miejsc zależy 
od organizacji ruchu, nie 
od wprowadzenia strefy. 
Strefa tylko wprowadza 
odpłatność za korzysta-
nie z istniejących miejsc 
parkingowych, nie re-
guluje ich liczby – mówi 
Łukasz Puchalski, dy-
rektor Zarządu Dróg 
Miejskich.

Władze Warszawy 
rozważają zaskarżenie 
decyzji wojewody do 
Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego. Jeśli 
tego nie zrobią w prze-
ciągu trzydziestu dni 
i sąd ich nie poprze, pla-
nowane na listopad tego 
roku rozszerzenie strefy 
płatnego parkowania nie-
strzeżonego nie dojdzie 
do skutku.                    MK
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Koszulki kupisz także w sklepie 

on-line: www.pragaunited.pl  

UWAGA! W sklepie online nie obowiązuje  

rabat ze sklepu stacjonarnego

Rabat ważny OD 20.04 do 10.05.2023 r.  
Cena regularna: 39,00 zł. 

Najniższa cena  
z ostatnich 30 dni: 29,25 zł

Sklep stacjonarny 
w redakcji „Mieszkaniec” 

04-062, ul. Grenadierów 10,  
pn.-pt. 10.00-16.00, § 604 77 55 98

Cena promocyjna  
29,25 zł

w ofercie koszulki 
damskie i męskie

RABAT 25% na wszystkie koszulki w sklepie stacjonarnym na hasło: WIOSNA



9

Kontrowersji nie wzbudza 
natomiast druga inwestycja. 
W Szkole Podstawowej nr 58 
im. Tadeusza Gajcego przy 
ul. Mieszka I wyremonto-
wane zostaną ciągi komu-
nikacyjne, sale lekcyjne, 
szatnie i klatki schodowe. 
Łączny koszt planowanych 
prac to 780 tys. zł.

Prace inwestycyjne mają 
rozpocząć się jeszcze w tym 
roku. Będą współfinanso-
wane w fazie przygotowaw-
czej ze środków własnych 
dzielnicy. Konkretne efekty 
prac widoczne będą już 
w przyszłym roku.          MK

REKLAMA REKLAMA

Poradnia zeza, ćwiczenia ortoptyczne
Poradnia okulistyczna dla dzieci i dorosłych

zapisy: 500 - 523 - 499koszt wizyty 150 zł

Poniedziałek
9°° - 12°° 

16°°- 18°°
Środa

w w w . j a s k r a . o r g

Warszawa ul. Grenadierów 51/59

CARIDENT
Gabinet 

Stomatologiczny
W-wa, ul. Stanis³awowska 3

(naprzeciwko klubu „Orze³”)

 
tel. 22 810-87-32

502 995 082

 Leczenie w znieczuleniu
  Protetyka – protezy, korony, 

mosty porcelanowe itd.
 Chirurgia stomatologiczna
 RTG na miejscu

poniedziałek, czwartek – 1300-1900

wtorek – 930-1700; sobota – 900-1300

Płatność kartą

BiałOłęKa

targóweK

Są to spacery po waż-
nych miejscach stolicy: 
n  26.04 o godz. 11.00 
– Zamek Królewski – Mu-
zeum Rezydencja Kró-
lów i Rzeczypospolitej, 
temat: „Dawne techniki 
malarskie i rysunkowe” 
w programie zwiedza-
nie i warsztaty, miejsce 
zbiórki: Pałac pod Bla-
chą;
n  18.05 o godz. 13:00 
– Centrum Pieniądza, 
miejsce zbiórki: Plac Na-

poleona przed wejściem 
do NBP;
n 2.06 o godz. 11:30 – Se-
nat Rzeczypospolitej Pol-
skiej, miejsce zbiórki: ul. 
Wiejska 6, przed Biurem 
przepustek (wycieczka 
do Senatu wymaga po-
dania nr PESEL oraz 
okazania dowodu osobi-
stego przed wejściem);

n  15.06 o godz. 12:00 
– Narodowe Muzeum 
Techniki, miejsce zbiórki: 
przed wejściem do Mu-
zeum w PKiN.

Liczba miejsc jest 
ograniczona do 25 osób. 
Niezbędna jest rezerwa-
cja u koordynatora pro-
gramu pod numerem tel. 
607 139 310.           AgUD

trOPaMi histOrii i sztuKi
Urząd Dzielnicy 
Białołęka 
zaprasza na XII 
edycję programu 
„Tropami 
historii i sztuki” 
adresowanego 
do Seniorów 
Białołęki. 

Fot. Warszawa Zamek Królewski wikimedia.com, Centrum Pieniądza NBP fot. Filip Kwiatkowski, 
Budynek Senatu RP  wikimedia.com, Muzeum Techniki, PKiN wikimedia.com

Dodatkowe pieniądze zo-
staną przeznaczone na dwie 
inwestycje. 

Pierwsza z nich to rewitali-
zacja głównej alei Parku Wie-
cha. Prace będą obejmować 
m.in. rozebranie nawierzchni 
betonowych, odbudowę fon-
tann trapezowych, reno-
wację zegara słonecznego, 
wykonanie nowych nasa-
dzeń roślinnych oraz montaż 

dodatkowych ławek. Na ten 
cel przeznaczone zostanie  
3 mln 220 tys. zł. 

Mieszkańcy w sprawie 
modernizacji alei są podzie-
leni. W mediach społeczno-
ściowych pojawiło się wiele 
komentarzy za i przeciw in-
westycji.

– Miały być tężnie solan-
kowe w Parku Wiecha – na-
pisała pani Jadwiga.

dOdatKOwa Kasa POróżniła MieszKańców
Urząd Dzielnicy Targówek uzyskał 4 mln wsparcia. 
To efekt pozytywnie ocenionych wniosków przez 
Sejmik Województwa Mazowieckiego. 

– Tężnie solankowe na tym 
gruzowisku? Park wymaga 
rewitalizacji. Fontanny są 
w tak opłakanym stanie, że 
przykro się na to patrzy. Nie 
widziałam w Warszawie bar-

dziej zaniedbanego i ponisz-
czonego parku – przekonuje 
pani Daniela.

– Zrobienie w parku drogi 
dla TIR-ów, to żadna rewi-
talizacja, tylko dewastacja 

Projekt został zrealizowany 
w ramach budżetu obywatel-
skiego. Zgodnie z nim Wał Wi-
ślany miał zostać oświetlony 
lampkami ledowymi ze sta-
łym świecącym światłem, aby 
mieszkańcy mogli spacerować 
lub jeździć na rowerach również 
po zmroku. 

Pomysł został zmodyfiko-
wany, a efekt prac jest prze-
ciwny od oczekiwanego. Mru-

gające lampki umieszczono co 
pięć metrów na długości blisko 
dwóch kilometrów. Koszt reali-
zacji projektu to 250 tys. zł. 

Wykonanie pomysłu nie po-
doba się jednak mieszkańcom 
Białołęki. 

– Ścieżka miała zostać oświe-
tlona, ale to, co zrobiono, to 
jakaś pomyłka. Te światła ośle-
piają zarówno spacerujących, 
jak i jeżdżących na rowerach. 
Miała być dobra, pozytywna 
zmiana, a wyszło jak zawsze 
– mówi Jarosław Kielan. 

– Cała Warszawa się śmieje 
z białołęckiego pasa starto-
wego. Zrobili nam tu dyskotekę. 
Spokojnie przejść nie można, bo 
od tych świateł tylko głowa boli. 

MigaJącYM światłeM PO Oczach
Rozsławiony w całej Warszawie ciąg pieszo-rowerowy na 
Wale Wiślanym na Białołęce został doświetlony mrugają-
cymi lampkami. Problem w tym, że po zmroku migające 
światło nie tylko drażni spacerujących, ale także sprzyja 
niebezpiecznym sytuacjom dla kierujących jednośladami. 

Po prostu fuszerka i wstyd – de-
nerwuje się Krzysztof Miesz-
kowski. 

Za realizację zadania odpo-
wiedzialny był Zarząd Zieleni 
m.st. Warszawy. Urzędnicy 
zapowiadają, że białołęcki pas 
startowy nie zostanie zdemon-
towany, ale wprowadzone zo-
stały zmiany i będą kolejne. Aby 
zmniejszyć ilość emitowanego 
światła, na boczne elementy 
lampek przyklejono ciemną 
taśmę. 

– Planujemy usunięcie czę-
ści lampek na obszarze między 
ulicą Grzymalitów i Sprawną 
– przekazał nam Adam Przega-
liński z Zarządu Zieleni. 

– Wciąż nie tracę nadziei na 
to, że wróci Wał Wiślany bez 
migających świateł i spacery 
wieczorem staną się na nowo 
możliwe bez zawrotów głowy 
i nudności – zaznacza pani Ka-
sia, mieszkanka Białołęki.   MK

– oburzył się pan Walde-
mar.

– Potrzebna i dobra in-
westycja. Czekamy z całą 
rodziną na jej realizację 
– mówi pani Irena.

Fo
t. 

UD
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AUTO-MOTO – Kupię
n Części Fiat 125p i inne auta 
PRL-u: Fiat 126 p, Syrena, 
Warszawa.  
Tel. 503-401-501

DAM PRACę
n Zatrudnię sprzątaczkę. 
Okuniew. Tel. 660-795-386

fINANSE
n OfERTA DLA SENIORA. 
RENTA DOżYWOTNIA ZA 
MIESZKANIE – fUNDUSZ 
HIPOTECZNY fAMILIA 
22-300-90-39

KUPIę
n Antyki, obrazy, meble, 
książki, pocztówki, szable, 
bagnety, odznaczenia.  
Tel. 504-017-418

n Książki, plakaty.  
Tel. 501-285-268. Antykwariat  
ul. Inżynierska 1.

n Stare zabawki, żołnierzyki 
PRL. Tel. 795-540-073

MEDYCZNE
n Pielęgniarka, dojazd.  
Tel. 508-139-494

MOTORYZACJA
n Pomoc drogowa.  
Tel. 513-606-666

n Skup aut wszystkich.  
Tel. 503-401-501

NAUKA
n Gocław matematyka.  
Tel. 602-490-417

n Matematyka, dojazd.  
Tel. 691-870-045

n Pomoc i nauka w obsłudze 
komputera, internetu, 
komórki i TV. Osoby starsze 
– promocja! Student.  
Tel. 533-404-404

n Kupię książki winyle. Dojazd 
do klienta. Tel. 798-631-511

n OPIEKA NAD gROBAMI 
W WARSZAWIE  
– TANIO I SOLIDNIE.  
TEL. 500-336-607

n Zabiorę książki, gazety. 
Nieodpłatnie.  
Tel. 796-371-666

n Złom odbiorę zapłacę.  
Tel. 609-805-821

SPRZEDAM

n Odkurzacze Rainbow 
– nowe, używane – serwis, 
konserwacja, akcesoria.  
Tel. 606-742-822,  
www.odkurzaczewodne.eu

TRANSPORT

n AAA wywóz gruzu, 
mebli, gałęzi, itp. Rozbiórki, 
wyburzanie ścian, skuwanie 
glazury, posadzek, wycinanie 
drzew. Porządkowanie piwnic, 
garaży, działek.  
Załadunek. Tanio.  
Tel. 721-002-710

n Przeprowadzki 
i magazynowanie 24h/7. 
Wywóz i utylizacja zbędnych 
mebli, przedmiotów 
z mieszkań i piwnic.  
Tel. 607-66-33-30

n Przeprowadzki.  
Wywóz gruzu i mebli.  
Tel. 722-990-444

n Transport – przeprowadzki 
– samochód o wymiarach  
3,9 dł./2,0 wys. – kontener, 
kraj, zagranica, konkurencyjne 
ceny. Tel. 502-904-708

n Transport osób – Peugeot 
Traveller 8-osobowy komfort 
(7+kierowca) – kraj, 
zagranica – wycieczki, imprezy 
okolicznościowe i inne – tylko 
z kierowcą, bez możliwości 
wynajmu pojazdu.  
Tel. 502-904-708

USŁUgI

n AgD – LODóWKI, PRALKI, 
ZMYWARKI – NAPRAWA. 
TEL. 694-825-760

n AgD, ANTENY, 
TELEWIZORY – NAPRAWA. 
TEL. 602-216-943

NIERUCHOMOŚCI 
– Kupię

n Skup nieruchomości 
– mieszkania do remontu 
i działki budowlane również do 
przekształcenia – zadłużone 
itp. szybka transakcja tylko 
bezpośrednio – agencjom 
dziękuję; płatność gotówką, 
Warszawa i okolice – Marki, 
Radzymin itp. Proszę o kontakt 
w godz. 8.00–17.00.  
Tel. 502-904-708

NIERUCHOMOŚCI  
– Mam do wynajęcia

n Kwatery pracownicze, 
pokoje 1-, 2-, 3-osobowe. 
Okuniew, ul. 1 Maja 42.  
Tel. 604-113-140

NIERUCHOMOŚCI 
– Sprzedam

n Hotel Pracowniczy, Okuniew. 
Tel. 660-795-386

PRACA
n ZATRUDNIę fRYZJERA DO 
SALONU W REMBERTOWIE. 
TEL. 503-816-557

PRAWNE
n Adwokat Wojciech Lipka 
przyjmuje już w Kancelarii 
Adwokackiej na Grochowie 
przy ul. Grenadierów 12. 
Sprawy karne, cywilne, 
rodzinne, spadkowe (umowy, 
odszkodowania, rozwody, 
alimenty, nieruchomości, inne). 
Tel. 500-175-857

n Doradca Podatkowy 
– kontrole podatkowe 
i sprawdzające, porady, 
wszystkie podatki, spadki, 
darowizny, aukcje, 
nieujawnione dochody. Tel. 
22 672-34-34, 604-095-656, 
www.podatki-doradca.pl

n Kancelaria Adwokacka  
adw. Teresa Zdanowicz. 
Sprawy cywilne, karne, 
rodzinne, spadkowe, rozwody. 
Wawer-Anin ul. Ukośna.  
Tel. 22 613-04-30,  
603-807-481

RóżNE
n Chętnie kupię stary 
motocykl, również do remontu, 
niekompletny. Rozważę każdą 
propozycję. Tel. 578-895-990

n Anteny satelitarne, 
naziemne, nc+, Trwam, 
Polsat, tvn24 oraz dekodery 
telewizji naziemnej.  
Sprzedaż, montaż, naprawa.  
Tel. 22 815-47-25,  
501-123-566,  
lemag-tvsat.waw.pl

n Cyklinowanie, układanie, 
lakierowanie, reperacje 
parkietów – Stefan Słomski. 
Tel. 501-126-177,  
500-240-976

n Dezynfekcja 
instalacji wentylacyjno-
klimatyzacyjnych.  
Tel. 502-904-708

n Dezynsekcja – skutecznie. 
Tel. 602-66-16-83

n Domofony, naprawa pralek, 
instalacje elektryczne.  
Tel. 601-93-68-05

n Gaz, hydraulika. 
Naprawy, montaż, 
przeróbki. Tanio.  
Tel. 604-798-744

n futra – kożuchy, odzież 
skórzana – usługi miarowe, 
przeróbki, wszelkie naprawy. 
Ul. Zamieniecka 63.  
Tel. 22 610-23-05

n Hydrauliczne, gazowe, 
solidnie. Tel. 22 610-81-21, 
607-773-106

n HYDRAULIK.  
TEL. 502-031-257

n Hydraulika wod. kan.-gaz.,  
piece, hydrofory – naprawy, 
przeglądy gazowe 
i kominiarskie. Uprawnienia. 
Tel. 694-747-213

n Klimatyzacja, wentylacja, 
oddymianie – montaż, 
projektowanie, serwis 
24 h, sprzedaż urządzeń, 
kompleksowa obsługa, 
doradztwo techniczne, szybkie 
terminy realizacji, gwarancja. 
Tel. 502-904-708

n LODóWEK NAPRAWA.  
TEL. 602-272-464

n NAPRAWA MASZYN DO 
SZYCIA. DOJAZD gRATIS. 
TEL. 508-081-808

n Pralki, lodówki – naprawa. 
Tel. 502-562-444,  
603-047-616

n Rolety antywłamaniowe 
i naprawy. Tel. 602-228-874

n Rolety, żaluzje, verticale, 
rolety antywłamaniowe 
– produkcja, naprawa.  
Tel. 602-228-874

n Tapicerskie.  
Tel. 22 612-53-88

n Żaluzje, verticale, rolety, 
moskitiery – naprawy, pranie 
verticali. Tel. 608-477-422

USŁUgI – Budowlane
n Docieplanie Budynków 
Szybko Tanio Solidnie.  
Tel. 502-053-214

n Rolety. Tel. 514-165-445

n Zabudowa balkonów.  
Tel. 514-165-445

n Złota rączka i elektryka.  
Tel. 503-150-991

USŁUgI – Komputerowe
n AAA Tani Serwis 
Komputerowy 18 zł/h 24h. 
Dojazd 0 zł.  
Tel. 506-480-505

USŁUgI – Porządkowe
n Czyszczenie piwnic 
i strychów. Wywóz gruzu 
i mebli po remoncie.  
Tel. 503-157-991

n Mycie okien, pranie 
dywanów i mebli 
tapicerowanych.  
Tel. 796-371-666

n Sprzątanie mieszkań.  
Tel. 796-371-666

USŁUgI – Remontowe
n Abc Malowanie, kafelki itp. 
remonty małe i duże.  
Tel. 509-306-279

n Dachy, rynny, naprawa 
wymiana. Tel. 504-250-013

n Malowanie gładź 
tapetowanie. Tel. 602-221-711

n Malowanie, tapetowanie, 
panele. Tel. 22 615-76-97, 
695-679-521

n OKNA – NAPRAWY, 
DOSZCZELNIENIA.  
TEL. 787-793-700

n Remonty kompleksowo 
i solidnie. Tel. 502-218-778, 
www.remonty4u.pl

n Złota rączka. Hydraulik.  
Tel. 606-181-588

WYPOCZYNEK
n Wczasy dla Seniora 
– Krynica Morska, kwiecień 
od 1149 zł/os., maj 8 dni od 
1149 zł/os., czerwiec 8 dni od 
1399 zł/os. Stegna, maj 8 dni 
od 1049 zł/os., czerwiec 8 dni 
od 1199 zł/os., www. wczasy-
senior. pl, tel. 534-244-044 

nastęPne wYdanie 11.05.2023

Całodobowo KOMPLEKSOWE USŁUGI
Kredytowanie pogrzebu w zasiłku ZUS

ul. Floriańska 6 - Filia
 ul. Rechniewskiego 14 (kościół św. Patryka)

   
500 253 842; 502 832 474 

www.lethewarszawa.pl

ZAKŁAD POGRZEBOWY

KONKURENCYJNE CENY

REKLAMA

REKLAMA

MIESZKANIEC
GAZETA WARSZAWSKA

Gazeta mieszkańców Pragi Południe, Pragi Północ, Wawra, Rembertowa, Wesołej, Białołęki, Targówka. 
Redaguje zespół dziennikarzy przy współudziale mieszkańców. Redaktor naczelna: Anna Morawska. Redakcja: ul. Grenadierów 10, 04-062 Warszawa, 

tel. 22 813-43-83, e-mail: redakcja@mieszkaniec.pl, www.mieszkaniec.pl Wydawca: Grupa ST-ART, ul. Grenadierów 10, 04-062 Warszawa, tel. 22 813-43-83.
Materiałów niezamówionych nie zwracamy. Za treść reklam, ogłoszeń, listów i artykułów sponsorowanych (AS) redakcja i wydawca nie odpowiadają. 

REKLAMA

22/214 06 31
500 290 360
EKSPOZYCJA
Wólka Węglowa
ul. Palisadowa 15

22/214 06 3122/214 06 31
500 290 360500 290 360
EKSPOZYCJA
Wólka Węglowa
ul. Palisadowa 15

RATY

NAGROBKI
już od 3999 zł

ZAMÓW W INTERNECIE:
www.mieszkaniec.pl/reklama/ogloszenia-drobne/ 

OKULARY TYLKO 99 ZŁ
Oprawa + soczewki+ robocizna 

(sph. od – 4.0 do +4.0 dpr.) 

HURTOWNIA OPTYCZNA 
OPTA SUN

Warszawa, ul. Majdańska 7
Tel. 22 612 00 03

Rejestracja u optometrysty 
¥ 534 044 333

BADANIE WZROKU

TYLKO 89 zł
PRZEZ SPECJALISTĘ – OPTOMETRYSTĘ

Pracujemy pon.-pt. 9-19 
sobota od 9 do 13

Refundacja recept na okulary

 

 

* USŁU GI
* Narożniki wg wymiarów klienta     
* Ma te ria ły obi cio we
Warszawa, ul. Krypska 52/54

     przy GRO CHOW SKIEJ 179
(pa wi lon po go to wia we te ry na ryj ne go)

Za kład prze nie sio ny z ul. Zna  niec kie go 8

Tel. 22 612-53-88
691-75-50-50

TAPICER
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Mietek i fart, to koty, które kilka 
lat temu połączyła adopcja, ale nie-
stety teraz znów szukają wspólne-
go domu. Czy tym razem w końcu 
znajdą ludzi którzy zaopiekują się 
nimi na zawsze? 
fart to około 5-letni kocurek, bar-
dzo przyjacielski, uwielbiający mizianie i zabawy myszkami, często 

sam sobie je podrzuca.
Mietek, to około 4,5-letni kocurek, który 
najchętniej nie schodziłby z kolan człowie-
ka. Obecnie są w awaryjnym domu tym-
czasowym. To bardzo przyjacielskie i wpa-
trzone w człowieka koty, bardzo szybko 
zaaklimatyzowały się w nowym miejscu. 
Obydwaj się wykastrowani, odrobaczeni, 
zaszczepieni, testy fiv felv ujemne. 

Adopcję przeprowadza Dagmara  
tel. 535 963 521

fundacja Znajdki pomaga bezdomnym psom i kotom. 
Wspólnie szukamy dla nich domów, 

gdzie będą kochane, bezpieczne i rozpieszczane. Bezdomność to dla 
zwierzęcia strach, smutek, niepewność następnego dnia… One to 
wszystko znają, dlatego chcą mieć kogoś, kto będzie dla nich rodzi-
ną…. Może TY???

Przygarnij miłość na czterech łaPach

Loczek jest średniej wielkości, 
ma około 2–3 lata. Jest przecud-
nej urody kawalerem. Błąkał się 
i nikt go nie poszukiwał, więc 
pewnie jak podrósł został wyrzu-
cony. 
Loczek jest radosny, wesoły i bar-
dzo pozytywnie nastawiony do 
świata. Uwielbia ludzi, spacery 
– świetnie sobie radzi na smyczy. 
Jest zaszczepiony. Szukamy mu 
kochającego domu. 
Loczek mieszka w przytulisku 
Fundacji Znajdki koło Radzymina 
i zaprasza na zapoznawcze spo-
tkanie.

Adopcję przeprowadza 
Karolina  

tel. 664 821 160

Jakie są wskazania do endo-
protezoplastyki i dlaczego za-
lecana jest rehabilitacja przed 
zabiegiem?
Wskazaniem do wykonania 
endoprotezoplastyki stawu 
biodrowego czy kolanowego 
są duże uszkodzenia stawów, 
które powodują dolegliwości 
bólowe. Jeśli ból jest stały, 
często występuje w nocy, 
a leki przeciwbólowe czy me-
tody terapeutyczne nie poma-
gają, zabieg endoprotezopla-
styki jest zalecany. Rehabilitacja przed operacją 
przyspiesza powrót do aktywności po zabiegu, 
ułatwia rehabilitację pooperacyjną, zmniejsza 
napięcia mięśniowe oraz ból w okolicach zmie-
nionego chorobowo stawu.

Po jakim czasie należy rozpocząć rehabilitację 
i dlaczego jest tak ważna?
Pierwsze zabiegi rehabilitacyjne powinny być 
przeprowadzone już w pierwszej dobie po za-
biegu. Istotne jest bowiem, aby przywrócić pra-
widłowe krążenie i uniknąć powikłań, takich 
jak zakrzepica. Rehabilitacja pacjenta z endo-
protezą w początkowym etapie skupia się na 
utrzymaniu lub zwiększeniu siły mięśniowej 
w okolicy kompleksu objętego operacją. W ciele 
człowieka, które podlega unieruchomieniu, bar-
dzo szybko zmniejsza się obwód tkanki mię-
śniowej, a co za tym idzie zmniejsza się siła. Za-
dbanie o odpowiednią siłę i elastyczność mięśni 
prowadzi do kolejnego etapu rehabilitacji, czyli 
nauki chodzenia z przyrządami ortopedycz-
nymi. W procesie powrotu do sprawności bar-

dzo ważne są również ćwicze-
nia propriocepcji, które mają 
na celu niejako skalibrowanie 
naszego układu nerwowego 
do nowego mechanicznego 
stawu biodrowego. Zauwa-
żamy w trakcie rehabilitacji, 
że z tym jest największy pro-
blem, który potem rzutuje na 
zaburzenia równowagi ciała, 
a w konsekwencji wpływa na 
ryzyko upadków.

Jak wygląda rehabilitacja po 
endoprotezoplastyce w Reh-Medica?
Rehabilitacja po endoprotezoplastyce w Reh-
Medica to szereg różnych procedur, które 
wykonujemy, aby pacjent odzyskał jak naj-
szybciej sprawność. Podstawą naszej pracy są 
ćwiczenia indywidualne, które są najważniej-
szą formą usprawniania pacjenta właśnie po 
takiego rodzaju operacji. Dysponujemy szero-
kim wachlarzem technik od terapii manualnej 
po suche igłowanie, terapię narzędziową czy 
też terapię wisceralną. Oferujemy również 
ćwiczenia w odciążeniu, jeżeli doszło do 
dużej utraty tkanki mięśniowej, co stanowi 
pierwszy krok do zbudowania siły pacjenta, 
a także ćwiczenia grupowe. Jest to trzon na-
szej pracy z pacjentem, który uzupełniamy 
odpowiednio dobranymi do jego stanu zabie-
gami z fizykoterapii, takimi jak: laserotera-
pia, krioterapia, magnetoterapia, hydroterapia 
czy elektroterapia.

Lic. Edwin Wierzbicki 
Fizjoterapeuta/trener medyczny w Reh-Medica 

przy ul. Fieldorfa 18, Warszawa (gocław)

endOPrOtezOPLastYKa  
– rehaBiLtacJa Przed i PO zaBiegu

Jednym z symboli wiosny są nie-
wątpliwie bociany białe, które o tej 
porze powracają po zimowym po-
bycie w ciepłych krajach. Bociany 
w stołecznym ZOO nie odlatują na 
zimę do Afryki i są wypuszczane na 
wybieg przez cały rok. Jednak inne 
zwierzęta w zimowe miesiące prze-
bywają w zamkniętych, ciepłych 
pomieszczeniach i dopiero teraz 
wychodzą na spacery. Na wybie-
gach zewnętrznych pojawiły się już 
flamingi, pelikany i pingwiny. Ten 
ostatni gatunek zimę spędza w po-
mieszczeniach, bo pingwiny z war-
szawskiego ogrodu zoologicznego 
to pingwiny przylądkowe, w natu-
rze żyjące na południu Afryki. 

Na wiosenne spacery wychodzą 
też słonie, żyrafy i lwy. Co prawda 
są wypuszczane na zewnątrz rów-

nież zimą, jednak zdecydowanie 
wolą wygrzewać się w wiosennym 
słońcu. 

Samcom batalionów zaczęły 
wyrastać pióra godowe, czyli mię-
dzy innymi wspaniałe kryzy, które 
mają zaimponować samicy. Warto 
wiedzieć, że nie ma dwóch samców 
wyglądających tak samo. Każdy 
jest inaczej ubarwiony!

W ptaszarni wykluł się wyspia-
rek złotopierśny. To pierwsze pisklę 
tego gatunku w stołecznym ZOO.

Do lęgów przystąpiły również 
pingwiny przylądkowe – pierwsze 
pisklęta już się wykluły. Potom-
stwa doczekały się również papugi 
kea, które są wyjątkowo inteli-
gentne. Potrafią polować na inne 
zwierzęta, chociaż nie gardzą też 
padliną. 

Ale na świat przychodzą nie 
tylko ptaki. 10 marca urodził się 
lemur katta. Prawdopodobnie jest 
to samczyk. Jego mamą jest Tola.

Romantyczny nastrój udzielił 
się również żyrafom. Na naro-
dziny w tym roku jednak nie ma 
co liczyć, ponieważ ciąża u tych 
zwierząt trwa 435 dni! 

Na narodziny niedźwiedzi po-
larnych również nie ma szans, bo-
wiem w naszym zoo mieszkają dwa 
samce. Wyraźnie zwiększył im się 

wiOsna w warszawsKiM zOO
Wiosna kojarzy się z odradzającym się po zimowej przerwie 
życiem. Na świat przychodzą zwierzęta, wykluwają się ptaki, 
a mieszkańcy warszawskiego ZOO wychodzą na swoje wybiegi. 
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apetyt, ponieważ w ich naturalnym 
środowisku, o tej porze roku przy-
chodzą na świat foki – jest więc 
więcej pokarmu. Dlatego miśki 
jedzą więcej. 

Pracownicy ZOO czekają na 
narodziny innych ssaków, na 
przykład pandek rudych, które są 
już dorosłe. Szczytem marzeń by-
łyby narodziny słonia. Ale chociaż 
w stołecznym ZOO mieszkają sa-
miec i samice, szanse są znikome. 
Słonie afrykańskie bowiem bardzo 
trudno rozmnażają się w niewoli.

Kiedyś każdej wiosny rodziły 
się foki szare, jednak od pewnego 
czasu warszawskie ZOO nie roz-
mnaża tego gatunku, ponieważ 
w wielu ogrodach zoologicznych 
Europy znajdują się już potom-
kowie stołecznych fok, więc po-
trzebne są osobniki o innym pocho-
dzeniu, by zachować różnorodność 
genetyczną.

Jacek P. Narożniak

z Miasta
MetrO – nOwe zadaszenia 

W związku z wymianą zadaszenia 
wejście nr 8 na stację pierwszej linii 
metra Świętokrzyska, przy skrzyżo-
waniu ulic Marszałkowskiej i Świę-
tokrzyskiej (od strony Marszałkow-
skiej), będzie niedostępne do połowy 
czerwca. Do dyspozycji pasażerów 
pozostają dwa zejścia: przy narożniku 
skrzyżowania ulicy Marszałkowskiej 
ze Świętokrzyską (w parterze biu-
rowca) oraz przy ul. Zielnej. 

wiaduKt na MarYwiLsKieJ 
OtwartY

Po ponad półrocznym remoncie 
wiadukt na ulicy Marywilskiej zo-
stał udostępniony kierowcom. Na 
razie obowiązuje ruch wahadłowy 
sterowany sygnalizacją świetlną. Nie 
ma ograniczeń tonażowych. Piesi 
i rowerzyści nadal mogą korzystać 
z funkcjonującego chodnika tym-
czasowego. Taka organizacja ruchu 
potrwa do czerwca bieżącego roku. 
Wówczas zostanie odbudowana 
druga część wiaduktu.

Mieszkańcy Choszczówki i Płud 
odzyskali wygodne połączenie 
z Marcelinem, Żeraniem i stacją me-
tra Bródno. Na stałe trasy wróciły 
autobusy linii 176 i N64. 

Bieg KOnstYtucJi 3 MaJa
Bieg Konstytucji 3 Maja jest roz-

grywany na dystansie 5 km (trasa 
z atestem PZLA). Biegacze mają na 

pokonanie dystansu 55 minut. Start 
3 maja o godz. 10.00.

Początek trasy umiejscowiony jest 
przy Nowym Świecie. Biegacze po 
starcie dobiegną do Ronda gen. Char-
les’a de Gaulle’a i skręcą w Aleje Jero-
zolimskie. Następnie po prawej stro-
nie miną Muzeum Narodowe i Mu-
zeum Wojska Polskiego i wbiegną 
na Most Poniatowskiego. Wykonają 
nawrót na Rondzie Waszyngtona, by 
wrócić tą samą trasą, ale prowadzącą 
przeciwnym pasem. Meta zlokalizo-
wana będzie przy starcie, przy ulicy 
Nowy Świat.

Bieg Konstytucji 3 Maja inaugu-
ruje 31. edycję Warszawskiej Triady 
Biegowej, do której zalicza się Bieg 
Powstania oraz Bieg Niepodległości. 

warszawsKa LOteria Pit
W tym roku rozliczenie PIT 

należy złożyć do 2 maja. Osoby, 
które wskażą Warszawę jako miej-
sce rozliczenia PIT za 2022 rok, 
mogą wziąć udział w loterii „Płać 
PIT w Warszawie” i wygrać samo-
chód oraz inne atrakcyjne nagrody. 

Aby wziąć w udział w loterii, nie 
trzeba być zameldowanym w War-
szawie, ale najpóźniej do 31 maja 
2023 r. należy wypełnić formularz 
zgłoszeniowy na stronie 

www.placpitwwarszawie.pl 
 Zwycięzcy zostaną wylosowani 

w czerwcu. 
UMAg

Kora to młodziutka ok. 7-miesięczna sunia, która została porzucona 
i tułała się po drogach. Chociaż w pierwszym kontakcie z obcą osobą 
jest nieśmiała, kiedy się już do kogoś przekona to potrafi stworzyć 

bardzo pozytywną relację z człowiekiem. 
Świetnie zachowuje się wobec innych psów.
Jest odrobaczona, zaszczepiona, waży 
12 kg. Szukamy jej kochającego domu. 
Korę można odwiedzić w przytulisku Fun-
dacji Znajdki.

Adopcję przeprowadza Karolina 
tel. 664 821 160
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Skupujemy
 srebro

 białe złoto
 monety
 platynę

 zegarki
 diamenty
 sztuczną 
biżuterię

 stare obrazy
 kryształy

 porcelanę
 odznaczenia
 medale
 futra

 militaria
 meble

Galeria Antyków
Kupno - Sprzedaż

PORCELANA

MONETY
ZŁOTE I SREBRNE

SREBRNA 
BIŻUTERIA

SREBRO
PLATERY MILITARIA

SKUP FUTER
WRAZ ZE ZŁOTEM

ZŁOTA
BIŻUTERIA MEBLE

Gotówka od ręki   ÷ 518 808 869

ul. Bartycka 24/26 pawilon 156 
Dojeżdżamy do klienta 

czynne od poniedziałku  
do piątku w godzinach 10-18


